

[Texte]

January 9, 1980

The Deputy Commissioner, Administration,
Royal Canadian Mounted Police,
OTTAWA.

Re: R.C.M.P. Regulations—nationality requirements,
SORs 74-148, 75-83
Your file: GH-117-1-5

Dear Deputy Commissioner Beiersdorfer:

The Committee's objections to the setting of nationality requirements in the R.C.M.P. Regulations have been outstanding for a considerable time. Originally the Committee held its hand because of the proposed general revision of the Regulations and the possibility of statutory action. An R.C.M.P. Amendment Bill was introduced in April 1978 but it was not proceeded with. In the new Parliament the Committee will have to decide what position to take on this issue and I shall be glad of your advice as to whether the Bill has been abandoned or is still desired and awaiting an opportunity for representation to Cabinet and to Parliament.

Yours sincerely,

G. C. Eglinton,
Counsel.

Standing Joint Committee of the Senate
and of the House of Commons on
REGULATIONS AND OTHER STATUTORY INSTRUMENTS
C/O The Senate
Ottawa, Ontario
K1A 0A4

ATTENTION: Mr. G. C. Eglinton

Re: R.C.M.P. Regulations—nationality requirements,
SORs 74-148, 75-83

Dear Mr. Eglinton:

Your letter of January 9, 1980 and the questions contained therein have reference. The proposals contained in the Bill as introduced in the Fourth Session (C-19) and given first reading on November 16th, 1978 would have addressed the Committee's objections to the setting of nationality requirements in the R.C.M.P. Regulations. However, the May election interjected with a change of government which then necessitated the briefing of a new Solicitor General (Mr. A. LAWRENCE).

The discussions and briefings resulted in a Cabinet discussion paper for representation to Cabinet being prepared when the current election interjected.

The Force intends to again continue with the proposals for change to the R.C.M.P. Act at the earliest opportunity. Those changes, as contained in Bill C-19, with some modification will again form the basis for discussions and subsequent represen-

[Traduction]

9 janvier 1980

Le sous-commissaire (Administration)
Gendarmerie royale du Canada
Ottawa

Objet: Règlement de la Gendarmerie royale du Canada—
exigences relatives à la nationalité, DORS 74-148,
75-83
Votre référence: GH-117-1-5

Monsieur,

Depuis très longtemps le Comité s'oppose à l'inclusion d'exigences relatives à la nationalité dans le Règlement de la Gendarmerie royale du Canada. Au début, cette opposition s'expliquait du fait qu'on avait proposé d'effectuer une révision générale du Règlement et envisagé la possibilité d'une modification par voie législative. On a présenté en avril 1978 un projet de modification de la Loi sur la Gendarmerie royale du Canada qui est resté sans suite. Au cours de la nouvelle législature, le Comité devra décider quelle position adopter sur cette question et je vous serais reconnaissant de me faire savoir si l'on a abandonné le bill ou si l'on souhaite toujours pouvoir le représenter devant le Cabinet et le Parlement.

Veuillez agréer, Monsieur, mes salutations distinguées.

G. C. Eglinton
Conseiller juridique

Comité mixte permanent du Sénat
et de la Chambre des communes des
RÈGLEMENT ET AUTRES TEXTES RÉGLEMENTAIRES
Le Sénat
Ottawa (Ontario)
K1A 0A4

À L'ATTENTION DE: M. G. C. Eglinton

Objet: Règlement de la Gendarmerie royale du Canada—
exigences relatives à la nationalité, DORS 74-148,
75-83

Monsieur,

J'accuse réception de votre lettre du 9 janvier 1980 et de son contenu. Les propositions incluses dans le bill présenté au cours de la Quatrième session (C-19), et qui a reçu la première lecture le 16 novembre 1978, auraient répondu aux objections du Comité quant à l'inclusion d'exigences relatives à la nationalité, dans le Règlement de la Gendarmerie royale du Canada. Toutefois, les élections de mai ont provoqué un changement de gouvernement qui a entraîné la nomination d'un nouveau Solliciteur général (M. A. LAWRENCE).

Les discussions et exposés se sont traduits par un document de discussion qui devait être présenté de nouveau au Cabinet lorsque de nouvelles élections ont été déclanchées.

La Gendarmerie royale du Canada a l'intention de relancer dès que possible les propositions de changements à la Loi sur la Gendarmerie royale du Canada. Ces changements, dont témoigne le Bill C-19, après avoir été légèrement modifiés, serviront